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Svar til Rasmus Nordqvist (UFG) ifm. forsvarsministerens skrift-

lige forelæggelse og samlenotat vedr. aktivering af nødhjælp 

(KOM (2020) 0175) 

 
 
Spørgsmål: 
Rasmus Nordqvist skriver:  
 
”Jeg støtter fuldt forslaget fra Kommissionen, men mener man skal 
være meget opmærksom på, at aktivering af nødhjælpen også skal 
kunne hjælpe i flygtningelejrene i specielt Grækenland. Lejrene er 
desværre stadig stærkt overbelastede, og der er i den grad brug for en 
indsats der. Er det noget man fra regeringens side er opmærksom på 
og vil rejse i Rådet?” 
 
 
Svar: 
 
Kære Rasmus, 
 
Tak for din støtte til forslaget fra Kommissionen. Det sætter jeg pris på. 
 
Vi er opmærksomme på, at nødhjælpsinstrumentet hidtil har været 
anvendt til håndtering af den store tilstrømning af migranter i Græken-
land.  
 
Det er også klart, at disse udfordringer fortsat består og fortsat kræver 
opmærksomhed.  
 
Den konkrete sag handler om om solidaritet, samarbejde og støtte til 
de hårdest ramte lande i EU som følge af COVID19. Kommissionens 
forslag vil give EU en større værktøjskasse til at håndtere den aktuelle 
sundhedskrise. Det er der stærkt brug for.  
 
Jeg forstår din bekymring for, hvilke konsekvenser aktiveringen af 
nødhjælpsinstrumentet i forbindelse med COVID-19 kan få for andre, 
igangværende kriser.  
 
Derfor finder jeg det vigtigt, at forslaget også indebærer, at budgettet 
til nødhjælpsinstrumentet forudses forøget. 
 
Med venlig hilsen  
 
 
Trine Bramsen 
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